
Univerzita rna staronoveho 
rel{tora. Malel{ se vraci do funl{ce 
PARDUBICE Po osrni letech se do 
cela pardubicke univerzity vratil 
rektor Jifi Malek. Ve svem novem 
ctyfletem funkcnim obdobi chce 
dbat na kvalitu vzdelavani i na kva
litni tvurci cinnost. 

, Ve vzdelavad Cinnosti bude 
moji hlavni prioritou zvysovani 
kvality studia a prohlubovani spo
luprace mezi fakultami. Druhou 
prioritou je kvalitni vedecka a dalSi 
tvlirci cinnost akademickych pra
covniku a studentu," uvedl Malek. 

Rad by take, aby se univerzita sta
la mistem, kde se bude budovat 
dvojjazycne prostfedi. Krome cesti
ny by se na univerzitni pude mela 
stat hlavnim jazykem take anglicti
na. 

,Radi bychom, a by se cizinec do
mluvil anglicky vsude," fekl Malek. 
Pfednasky v anglictine uz na uni
Terzite probihaji. 

,Do zlepsovani komunikacnich 
:chopnosti v anglictine se zapojili 
:amestnanci a jsem rada, ze jsou 

motivovani," uvedla nova prorek
torka pro rozvoj Andrea Koblizko
va. Krome ni si Malek za svoje spo
lupracovniky vybral take Tatianu 
Molkovou, Petra Vorla a odstupuji
ciho rektora Miroslava Ludwiga. 

Univerzita se v nasledujicim ob
dobi bude snazit ziskat takzvanou 
institucionalni akreditaci, ktera by 
mela poskytnout skole pravomoc 
akreditovat si v danych oblastech 
vzdelavani studijni programy 
sama. ,Proces uz se rozbehl. jsme 
jednou za ctyf vysokych skol, ktere 
zatim 0 tuto akreditaci zazadaly. 
Na univerzitu by meli dorazit hod
notitele a do 150 dnu bychom meli 
znat vysledek," uvedl Malek. 

Univerzita Pardubice se, stejne 
jako dalsi vysoke skoly, v posledni 
dobe potyka s ubytkem studentu, 
zpusobenym nastupem slabsich 
populacnich rocniku. 

, V posledni do be jsme zazname
nali mirny narust zajmu 0 technic
ke obory, a to napfiklad na katedfe 

fyzikalni chernie," fekl Malek. Pod
pore technickeho skolstvi se bude 
univerzita venovat i 
v nasledujicich letech. ,Tato pod
para je dulezita a zurocuje se. Je to 
vsak dlouhodoby proces, " dodal 
Malek. 

Jifi Malek vystudoval Vysokou 
skolu chemicko-technologickou v 
Pardubicich v roce 1982 a o ctyfi 
roky pozdeji obhajil disertacni pra
ci. v letech 2000 az 2006 zastaval 
na Univerzite Pardubice funkci pro
rektora, nejprve pro vnejsi vztahy 
a rozvoj Univerzity Pardubice, 
pate prorektora pro v)i'zkum a vnej
si vztahy' respektive prorektora 
pro vedu a zahranicni vztahy. 

v letech 2006 - 2010 stal v cele 
Univerzity Pardubice, co by jeji rek
tor. Maika zvolil akadernicky- senat 
v fijnu lonskeho roku, byl jediny-m 
kandidatem. V tajne volbe mu dala 
svuj hlas potfebna nadpolovicni 
vetsina z 39 senatoru. 
- Zuzana Zlinska 



Univerzity se ujlmci Jifl Mcilek. 
~ .. ~ 

Skolu chce dVOJJazycnou 
Pardubice - Vladu nad 
Univerzitou Pardubice 
prebfra navy rektor Jiff 
Malek, ktery ji 
povede 
nasledujfcf ctyri 
roky. Se 
skolou rna 
hned nekolik 
planu. Chce 
vyssr kvalitu 
studia i to, 
aby o 
univerzite 
bylo vfce 
slyset, ci 
zavest 
dvojjazycne 
prostredf. 
,Vzdelavanr v 
ceskem a anglickem 
jazyce uz marne. Radi 
bychom, aby se anglictina 
nepouzlvala jen pro 
akreditovane mezinarodnl 
programy, ale aby se stala 
beznym standardem pri 
komunikaci uvnitr univerzity 
tak, aby se domluvili jak 
studenti, tak nasi 
pracovnlci," rekl novy rektor. 
z tohoto prostredl hodla ale 
take vytezit vetsf vehlas 
univerzity. ,Jsme univerzitou 
vice technickeho zamerenl a 
v oboru chemie jsme na 
jednom z prednlch mist v 
republice. Znalost odborne 

anglictiny je dulezita pro 
nasi publikacni cinnost a 

zvysovanl dosahu a 
povedoml 0 nasi 

praci. Radi 
bychom ale 

tuto nasi praci 
i lepe 
prezentovali 
sirslmu 
publiku na 
mezi
narodnlm 
poli," 
nechalse 

slyset Jiff 
Malek. 

Jeho 
domovskym 

odbornym 
vedeckym pracovistem 

je Katedra fyzikalnf chemie 
Fakulty chemicko
technologicke Univerzity 
Pardubice, kterou poslednl 
roky vedl. Vyznamne se 
angazoval take na celostatnl 
urovni v oblasti hodnocenl 
vedeckych vykonu vyzkum
nych organizacl, v letech 
2008 - 2015 jako clen a 
pozdeji jako mlstopredseda 
Rady pro vyzkum vyvoj a 
inovace a jako predseda 
Komise pro hodnocenl 
vysledku vyzkumnych 
organizacl a ukoncenych 
programu. (seik) 



Univerzitu povede 
rektor Jifi Malek 

Pardubice - Univerzita 
Pardubice rna noveho rek
tora. Jiriho Maika zvolil za 
kandidata na funkci rektora 
univerzity v rijnu loiiskeho 
roku Akademicky senat. 
Vedeni univerzity se ujme 
dnes, a to pro nastavajici 
ctyrlete funkcni obdobi 
2018 - 2022. Ve funkci na
hradi dosavadniho rektora 
Miroslava Ludwiga, ktery 
zustava prorektorem pro 
vnitrni zalezitosti. 

Malek se mel 30. ledna 
zucastnit slavnostniho jme
novani prezidentem repub
liky. Hrad vsak predem 

; .. 
oznamenou ceremon11 zru-
sil. Rektory proto jmenuje 
ministr skolstvi v demisi 
Robert Plaga. (sejk) 



Univerzita má staronového rektora. Málek se vrací do funkce 
3.2.2018    Mladá fronta DNES    str. 17   Kraj Pardubický 

    Zuzana Zlinská    Univerzita Pardubice     

PARDUBICE Po osmi letech se do čela pardubické univerzity vrátil rektor Jiří Málek. Ve svém 
novém čtyřletém funkčním období chce dbát na kvalitu vzdělávání i na kvalitní tvůrčí činnost. 
 „Ve vzdělávací činnosti bude mojí hlavní prioritou zvyšování kvality studia a prohlubování 
spolupráce mezi fakultami. Druhou prioritou je kvalitní vědecká a další tvůrčí činnost akademických 
pracovníků a studentů,“ uvedl Málek. 
 Rád by také, aby se univerzita stala místem, kde se bude budovat dvojjazyčné prostředí. 
Kromě češtiny by se na univerzitní půdě měla stát hlavním jazykem také angličtina. „Rádi bychom, 
aby se cizinec domluvil anglicky všude,“ řekl Málek. Přednášky v angličtině už na univerzitě probíhají. 
 „Do zlepšování komunikačních schopností v angličtině se zapojili zaměstnanci a jsem ráda, že 
jsou motivovaní,“ uvedla nová prorektorka pro rozvoj Andrea Koblížková. Kromě ní si Málek za svoje 
spolupracovníky vybral také Tatianu Molkovou, Petra Vorla a odstupujícího rektora Miroslava 
Ludwiga. 
 Univerzita se v následujícím období bude snažit získat takzvanou institucionální akreditaci, 
která by měla poskytnout škole pravomoc akreditovat si v daných oblastech vzdělávání studijní 
programy sama. „Proces už se rozběhl. Jsme jednou za čtyř vysokých škol, které zatím o tuto 
akreditaci zažádaly. Na univerzitu by měli dorazit hodnotitelé a do 150 dnů bychom měli znát 
výsledek,“ uvedl Málek. 
 Univerzita Pardubice se, stejně jako další vysoké školy, v poslední době potýká s úbytkem 
studentů, způsobeným nástupem slabších populačních ročníků. 
 „V poslední době jsme zaznamenali mírný nárůst zájmu o technické obory, a to například na 
katedře fyzikální chemie,“ řekl Málek. Podpoře technického školství se bude univerzita věnovat i v 
následujících letech. „Tato podpora je důležitá a zúročuje se. Je to však dlouhodobý proces,“ dodal 
Málek. 
 Jiří Málek vystudoval Vysokou školu chemicko-technologickou v Pardubicích v roce 1982 
a o čtyři roky později obhájil disertační práci. V letech 2000 až 2006 zastával na Univerzitě Pardubice 
funkci prorektora, nejprve pro vnější vztahy a rozvoj Univerzity Pardubice, poté prorektora pro 
výzkum a vnější vztahy, respektive prorektora pro vědu a zahraniční vztahy. 
 V letech 2006 – 2010 stál v čele Univerzity Pardubice, coby její rektor. Málka zvolil 
akademický senát v říjnu loňského roku, byl jediným kandidátem. V tajné volbě mu dala svůj hlas 
potřebná nadpoloviční většina z 39 senátorů. 
 
Regionální mutace| Mladá fronta DNES - pardubický kraj 

 

Chrudimský deník 

Univerzity se ujímá Jiří Málek. Školu chce dvojjazyčnou 
3.2.2018    Chrudimský deník    str. 2   Chrudimsko a okolí 

    (sejk)    Univerzita Pardubice     

Pardubice – Vládu nad Univerzitou Pardubice přebírá nový rektor Jiří Málek, který ji povede 
následující čtyři roky. Se školou má hned několik plánů. Chce vyšší kvalitu studia i to, aby o univerzitě 
bylo více slyšet, či zavést dvojjazyčné prostředí. 
„Vzdělávání v českém a anglickém jazyce už máme. Rádi bychom, aby se angličtina nepoužívala jen 
pro akreditované mezinárodní programy, ale aby se stala běžným standardem při komunikaci uvnitř 
univerzity tak, aby se domluvili jak studenti, tak naši pracovníci,“ řekl nový rektor. Z tohoto prostředí 
hodlá ale také vytěžit větší věhlas univerzity. „Jsme univerzitou více technického zaměření a v oboru 
chemie jsme na jednom z předních míst v republice. Znalost odborné angličtiny je důležitá pro naši 
publikační činnost a zvyšování dosahu a povědomí o naší práci. Rádi bychom ale tuto naši práci i lépe 
prezentovali širšímu publiku na mezinárodním poli,“ nechal se slyšet Jiří Málek. 



Jeho domovským odborným vědeckým pracovištěm je Katedra fyzikální chemie Fakulty 
chemickotechnologické Univerzity Pardubice, kterou poslední roky vedl. Významně se angažoval 
také na celostátní úrovni v oblasti hodnocení vědeckých výkonů výzkumných organizací, v letech 2008 
– 2015 jako člen a později jako místopředseda Rady pro výzkum vývoj a inovace a jako předseda 
Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací a ukončených programů. 
 
Foto popis| 
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orlicky.denik.cz 

Univerzity se ujímá Jiří Málek. Školu chce dvojjazyčnou 
3.2.2018    orlicky.denik.cz    str. 0   Z regionu 

    Jiří Sejkora    Univerzita Pardubice     

Pardubice - Vládu nad univerzitou přebírá Jiří Málek. S univerzitou má hned několik plánů. 
Univerzitu povede následující čtyři roky. Chce vyšší kvalitu studia i to, aby o univerzitě bylo více 
slyšet či zavést dvojjazyčné prostředí. 
 
"„Vzdělávání v českém a anglickém jazyce už máem. Rádi bychom, aby angličtina se nepoužívala jen 
pro akreditované mezinárodní programy, ale aby se stala běžným standardem při komunikaci uvnitř 
univerzity tak, aby se domluvili jak studenti, tak také naši pracovníci,“ říká nový rektor Jiří Málek. 
Z tohoto prostředí hodlá ale také vytěžit větší věhlas univerzity. „Jsme univerzitou více technického 
zaměření a v oboru chemie jsme na jednom z předních míst v republice. Znalost odborné angličtiny je 
důležitá pro naši publikační činnost a zvyšování dosahu a povědomí o naší práci. Rádi bychom ale 
tuto naši práci i lépe prezentovali širšímu publiku na mezinárodním poli,“ nehcal se slyšet Jiří Málek. 
Jeho domovským odborným vědeckým pracovištěm je Katedra fyzikální chemie Fakulty chemicko-
technologické Univerzity Pardubice, kterou poslední roky vedl. 
V posledních letech se významně angažoval na celostátní úrovni v oblasti hodnocení vědeckých 
výkonů výzkumných organizací, v letech 2008 - 2015 jako člen a později jako místopředseda Rady pro 
výzkum vývoj a inovace a jako předseda Komise pro hodnocení výsledků výzkumných organizací a 
ukončených programů." 
 
 
URL| https://orlicky.denik.cz/z-regionu/uni...k-skolu-chce-dvojjazycnou-20180204.html 
 

pardubice.iDNES.cz 

Pardubickou univerzitu povede po osmi letech staronový rektor 
Málek 

2.2.2018    pardubice.iDNES.cz    str. 0   Pardubice / Pardubice - zprávy 
    5plus2.cz, Zuzana Zlinská    Univerzita Pardubice     

Po osmi letech se do čela pardubické univerzity vrátil rektor Jiří Málek. Ve svém novém čtyřletém 
funkčním období chce dbát nejen na kvalitu vzdělávání i tvůrčí činnosti. 
 
„Ve vzdělávací činnosti bude mojí hlavní prioritou zvyšování kvality studia a prohlubování spolupráce 
mezi fakultami. Druhou prioritou je kvalitní vědecká a další tvůrčí činnost akademický pracovníků a 
studentů,“ uvedl Jiří Málek. 

https://orlicky.denik.cz/z-regionu/univerzity-se-ujima-jiri-malek-skolu-chce-dvojjazycnou-20180204.html


 
Rád by také, aby se univerzita stala místem, kde se bude budovat dvojjazyčné prostředí. Kromě 
češtiny by se na univerzitní půdě měla stát hlavním jazykem také angličtina. 
 
„Chceme, aby se cizinec domluvil anglicky všude,“ řekl Málek. 
 
Přednášky v angličtině už na univerzitě probíhají. „Do zlepšování komunikačních schopností v 
angličtině se zapojili zaměstnanci a jsem ráda, že jsou motivovaní,“ uvedla nová prorektorka pro 
rozvoj Andrea Koblížková. 
 
Kromě ní si Málek za svoje spolupracovníky vybral také Tatianu Molkovou, Petra Vorla a 
odstupujícího rektora Miroslava Ludwiga. 
 
Univerzita se v následujícím období bude snažit získat takzvanou instituciální akreditaci, která by 
měla poskytnout škole pravomoc akreditovat si v daných oblastech vzdělávání studijní programy 
sama. 
 
„Proces už se rozběhl. Jsme jednou za čtyř vysokých škol, které zatím o tuto akreditaci zažádaly. Na 
univerzitu by měli dorazit hodnotitelé a do 150 dnů bychom měli znát výsledek,“ uvedl Málek. 
 
Univerzita Pardubice se, stejně jako další vysoké školy, v poslední době potýká s úbytkem studentů 
způsobeným nástupem slabších populačních ročníků. 
 
„V poslední době jsme zaznamenali mírný nárůst zájmu o technické obory, a to například na katedře 
fyzikální chemie,“řekl Málek. Podpoře technického školství se bude univerzita věnovat i v 
následujících letech. 
 
„Tato podpora je důležitá a zúročuje se. Je to však dlouhodobý proces,“ dodal Málek. 
  
 
 
URL| https://pardubice.idnes.cz/rektor-male...?c=A180202_131648_pardubice-prilohy_skn 
 

Chrudimský deník 

Univerzitu povede rektor Jiří Málek 
31.1.2018    Chrudimský deník    str. 2   Chrudimsko 

    (sejk)    Univerzita Pardubice     

Pardubice – Univerzita Pardubice má nového rektora. Jiřího Málka zvolil za kandidáta na funkci 
rektora univerzity v říjnu loňského roku Akademický senát. 
Vedení univerzity se ujme dnes, a to pro nastávající čtyřleté funkční období 2018 – 2022. Ve funkci 
nahradí dosavadního rektora Miroslava Ludwiga, který zůstává prorektorem pro vnitřní záležitosti. 
 Málek se měl 30. ledna zúčastnit slavnostního jmenování prezidentem republiky. Hrad však 
předem oznámenou ceremonii zrušil. Rektory proto jmenuje ministr školství v demisi Robert Plaga. 
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